
Vastaus kirjalliseen kysymykseen KKV 199/2018 vp 

 

Vastaus kirjalliseen kysymykseen nuuskan laittoman myynnin ja 

nuuskan käytön vähentämisestä 

Eduskunnan puhemiehelle 

Eduskunnan työjärjestyksen 27 §:ssä mainitussa tarkoituksessa Te, Arvoisa puhemies, olette 

toimittanut asianomaisen ministerin vastattavaksi kansanedustaja Sari Essayahin /kd ym. näin 

kuuluvan kirjallisen kysymyksen KK 199/2018 vp: 

Mihin toimenpiteisiin hallitus aikoo ryhtyä nuuskan laittoman myynnin ja nuuskan käytön 

vähentämiseksi? 

Vastauksena kysymykseen esitän seuraavaa: 

Sosiaali- ja terveysministeriö asetti kesäkuussa 2017 tupakka- ja nikotiinipolitiikan kehittämis-

työryhmän, jonka tavoitteena oli aikaansaada ehdotukset säädöksiksi ja muiksi toimenpiteiksi, 

joilla väestön tupakka- ja nikotiinituotteiden käyttö loppuu vuoteen 2030 mennessä. Työryhmän 

toimikausi päättyi 31.5.2018, ja samana päivänä työryhmä julkaisi mietintönsä. 

Työryhmän mietinnössä ehdotetaan toimenpiteitä myös nuuskaan liittyen. Työryhmä ehdottaa, 

että purutupakan, nenänuuskan ja suussa käytettäväksi tarkoitetun tupakan, eli nuuskan, matkus-

tajatuonnin raja muutettaisiin nykyisestä 1000 grammasta vuorokaudessa 100 grammaan vuoro-

kaudessa. Mietintöön sisältyy ehdotus myös siitä, että rikoslakiin lisättäisiin törkeät tekomuodot 

salakuljetuksen ja laittoman tuontitavaraan ryhtymisen osalta, koska tämä parantaisi viranomais-

ten keinoja valvoa muun muassa nuuskan laitonta maahantuontia ja kauppaa. 

Työryhmän mietintö antaa hyvän pohjan jatkotoimenpiteille, joiden avulla voidaan saavuttaa 

Savuton Suomi vuonna 2030. Hallitus alkaa selvittää mahdollisuuksia muun muassa edellä mai-

nittujen, nuuskaa koskevien toimenpiteiden toteuttamiseksi. 

Helsingissä 5.6.2018 

Perhe- ja peruspalveluministeri Annika Saarikko 


